



Date: May 6th, 2020

**RE: Building Permit Application Procedure During COVID-19  
and Exemption of Re-roofing – Shingle Replacement ONLY**

Building Department presses forward with application processing. The Town of Smooth Rock Falls continues to provide building services despite some limitations as per recent Provincial Emergency Orders aimed at minimizing the spread of COVID-19.

What this means for Smooth Rock Falls is that the Town will continue to receive building permit applications. Although building permit applications will be accepted and processed, permits will not be issued for non-essential construction projects until such time as the construction ban has been lifted by the Province.

For permits that were approved and issued prior to April 4, 2020 work may continue. Any required emergency repairs will be reviewed case by case.

Applications will be accepted electronically to [rdesbiens@townsrf.ca](mailto:rdesbiens@townsrf.ca), by mail to Town of Smooth Rock Falls Building Department 142 First Ave, P.O. Box 249, ON P0L 2B0 or can be deposited in the drop box found the main entrance door of the Municipal Hall. Please ensure that all proper contact information has been submitted with application. Application fees must be paid by way of cheque payable to the "Town of Smooth Rock Falls." The building permit application can be obtained on this link <http://www.smoothrockfalls.ca/living-here/building-and-renovating/building-demolition-permits/>

**Please note that on May 4<sup>th</sup>, 2020, Council replaced the existing building by-law with by-law #2020-06. This new by-law exempts reroofing for shingle replacement ONLY. This will allow residents to complete replacement of shingles without the requirement of a permit. Replacement of a metal roof will require a permit.**

For further information concerning the submission of building permit applications please contact:

Remi Desbiens, Building Inspector  
[rdesbiens@townsrf.ca](mailto:rdesbiens@townsrf.ca) or (705) 338-2717, Ext. 3

Thank you,

**THE CORPERATION OF THE TOWN OF SMOOTH ROCK FALLS**



Date : le 6 mai 2020

**SUJET : Procédure de demande de permis de construire pendant la pandémie de COVID-19 et exemption de la réfection des toits - remplacement des bardeaux SEULEMENT**

Le service de construction poursuit ses activités quant au traitement des demandes. La Ville de Smooth Rock Falls continue d'offrir des services liés à la construction malgré les limites imposées par les décrets provinciaux d'urgence récents qui visent à limiter la propagation de la COVID-19.

Pour Smooth Rock Falls, cela signifie que la Ville continuera d'accepter les demandes de permis de construire. Les demandes de permis de construire seront acceptées et traitées, mais on ne délivrera pas de permis pour les projets de construction non essentiels tant que le gouvernement provincial n'a pas levé l'interdiction concernant la construction.

Pour les permis approuvés et délivrés avant le 4 avril 2020, les travaux peuvent se poursuivre. On étudiera les réparations d'urgence nécessaires cas par cas.

Les demandes peuvent être envoyées par voie électronique à [rdesbiens@townsrf.ca](mailto:rdesbiens@townsrf.ca), par courrier à Ville de Smooth Rock Falls, Service de construction, 142, Première av., C. P. 249, ON POL 2B0, ou être placées dans la boîte de dépôt à la porte principale de l'hôtel de ville. Veillez à ce que toutes les coordonnées adéquates accompagnent la demande. Les frais de demande peuvent être payés par chèque à l'ordre de la « Ville de Smooth Rock Falls ». La demande de permis de construire est disponible au lien suivant : <http://www.smoothrockfalls.ca/living-here/building-and-renovating/building-demolition-permits/>

Veillez prendre note que le 4 mai 2020, le conseil a remplacé le règlement actuel sur la construction par le règlement 2020-06. Ce nouveau règlement exempte la réfection des toits pour le remplacement des bardeaux SEULEMENT. Cela permet aux résidents de faire remplacer les bardeaux sans avoir à demander de permis. Le remplacement des toitures métalliques exigera un permis.

Pour obtenir plus de renseignements sur la présentation d'une demande de permis de construire, veuillez communiquer avec :

Rémi Desbiens, inspecteur en bâtiment  
[rdesbiens@townsrf.ca](mailto:rdesbiens@townsrf.ca) ou 705-338-2717, p. 3

Merci

**CORPORATION DE LA VILLE DE SMOOTH ROCK FALLS**